
Zápis z jednání VV OSH Semily 

22.9.2016 
 
 
Program: 

1. Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
2. Zápis z minulého jednání 
3. Poděkování za práci při přestěhování kanceláře 
4. Zpráva o hospodaření, úprava rozpočtu, výměna členských průkazů 
5. Pořádání festivalu přípravek v roce 2017 
6. Schválení vyznamenání, slevy z nákupu pohárů 
7. Pohár 2016 a vyhlášení Poháru 2017 
8. Zhodnocení soutěží Plamen a Soptíka, příprava roku 2017 
9. Sportovec roku 
10. Krajské setkání zasloužilých hasičů 
11. Výjezdní zasedání VV OSH spojené se setkáním se Zasloužilými hasiči a 

dlouholetými činovníky 
12. Diskuse 
13. Závěr 

 
 
Jednání zahájil ve 14:40 hodin br. starosta. Nejprve poblahopřál br. Vondroušovi k životnímu 
jubileu a VV vyjádřil rovněž účast ve smutku br. Huškovi. 
 
Ad 1) Dle presenční listiny je přítomno 16 členů VV OSH. Zapisovatelem jednání byl určen 
br. Jiřička. Za ověřovatele navržení br. Mašek a ses. Václavíková. 
                                         VV jednohlasně odsouhlasil program a volbu ověřovatelů zápisu 
 
Ad 2) Zápis z minulého jednání přečetl br. Jiřička. 
    VV vzal zápis bez připomínek na vědomí  
 
Ad 3) Br. starosta poděkoval všem, kdo se podíleli na stěhování kanceláře OSH v létě 
letošního roku, především HZS, hasičům z Podmoklic, členům VV OSH, ale i dalším 
pomocníkům. Všechen materiál je odstěhován, dosavadní prostory byly vyklizeny. 
Br. Bachtík k tomu připomněl, že se akce trochu proti předpokladům prodražila. Bude o tom 
řeč v informacích o hospodaření. Materiál na soutěže je nadále uskladněn  u  SDH hrubá 
Skála. 
 
Ad 4)  Zpráva o hospodaření, úprava rozpočtu, výměna členských průkazů.  Tento bod 
přednesl br. Mlejnek: 
Po stěhování kanceláře jsou k prodeji plynová kamna s vývodem do boku, kopírka a 
průtokový plynový ohřívač. Jde o dále neupotřebitelný majetek OSH. Jeho odkup jde 
dojednat v kanceláři OSH. Materiál je v současné době uskladněn v garáži OSH a u br. 
Mlejnka doma. Br. Mlejnek dále požádal VV o řešení likvidace nepotřebného majetku tak, 
aby bylo vše vyřešeno do inventur na přelomu roku. 
  VV pověřuje kancelář OSH a revizní radu, aby provedly likvidaci 
nepotřebného majetku do konce roku 2016 
 



Všichni přítomní dále obdrželi plnění rozpočtu OSH pro letošní rok. Rozpočet schválený na 
jednání starostů SDH začátkem roku byl připraven jako vyrovnaný. Nyní byl předložen návrh 
úpravy rozpočtu v souladu s usnesením z jednání starostů, že VV OSH může během roku 
konat úpravy dle toku financí. Navržená úprava počítá se schodkem ve výši 73.000,- Kč. 
Ztráta je způsobena jednak výdaji, s nimiž se předem nemohlo počítat (např. stěhování) a 
jednak menším příjmem dotací – resp. nutným zvýšením vlastních zdrojů v projektech do 
krajských grantů, aby se zajistily preferenční body k přidělení těchto dotací.. všechny tyto 
částky obdržely členové VV OSH v přehledné tabulce. 
   VV schválil navrženou úpravu rozpočtu se schodkem 73.000,- Kč 
 
Br. Mlejnek dále informoval o výměně členských průkazů. Tato věc se neustále mění. 
Avizovaný tisk na ústředí se přesouvá na jednotlivá OSH. Budou se měnit i některá 
registrační čísla sborů a všechna čísla členů. První se bude týkat přeregistrace sborů, kde jsou 
dětské kolektivy a kolektivy soutěžící ve vyšších kolech postupových soutěží. Součástí 
průkazky, která je zatavena ve fólii,  je totiž fotografie.  Br. Mlejnek proto požádal, aby si 
jednotlivá SDH zajistila vyfotografování členů (mladých hasičů, soutěžících, nebo těch, kdo 
chtějí mít na průkazce fotografii). Fotografie průkazkového formátu 3x4cm s popisem jsou 
pak potřeba předat v kanceláři OSH v digitální podobě, aby je mol pracovník OSH začlenit do 
průkazu.   Toto vše potrvá možná i celý příští rok……. 
 
Ad 5) Pořádání festivalu přípravek v roce 2017 
Okres Semily by měl pro Liberecký kraj v roce 2017 uspořádat Festival přípravek pro malé 
hasiče. Je třeba zajistit místo, organizátory, drobné občerstvení a drobné ceny pro děti. Br. 
Bachtík toto předjednal v hasičském areálu v Košťálově. Je třeba však pořádání této krajské 
akce odsouhlasit. Termín je neděle 4. června. 
  VV OSH schvaluje uspořádání festivalu přípravek 4.6. 2017 v Košťálově. 

    Schváleno většinou 11 hlasů 
 
Ad 6) Schválení vyznamenání 
Br. Bachtík přednesl nominace na vyznamenání, která musí schválit VV OSH. Jde ve všech 
případech o hasiče z Vilémova a všichni splňují podmínky pro udělení navržených 
vyznamenání. 
  VV schvaluje jednohlasně udělení vyznamenání dle předložených návrhů. 
 
Dále br. Bachtík přednesl k projednání bod týkající se slevy na nákup pohárů do Soptíka. 
Dosud organizátoři mohli uplatnit slevu na poháry zakoupené v kanceláři OSH. Toto je 
značně problematické nadále držet kvůli účetnictví. OSH navíc podporuje Soptíkův pohár 
jako celek cenami pro ocenění konečného pořadí. Je potřeba to rozhodnout do prosince, než 
bude vypsán nový ročník Soptíka. 
 
Starosta tedy dává hlasovat, kdo je pro zachování podpory i formou slevy na pohárech pro 
pořadatele.    Nikdo. 
  VV zamítá jednohlasně pokračování podpory soutěže o Pohár dráčka Soptíka 
formou slevy z nákupu pohárů z kanceláře OSH  jednotlivými pořadateli. 
 
Ad 7) Pohár 2016 a vyhlášení Poháru 2017 
Br. Mašek informoval o proběhlém Poháru OSH 2016. Průměrná účast mužských družstev 
byla 14, u žen pak 9 družstev. Vyjímkou je tradičně silně obsazená soutěž ve Škodějově, kde 
bylo 24 družstev mužů a 13 družstev žen. Účast vcelku stabilní. Nevydařil se záměr OSH, aby 



pohárová soutěž přilákala i sbory s neupravenou technikou. Všude byly jednotné nástřikové 
terče, ale ne všude byly stejně seřízené. Na toto je potřeba se v dalším ročníku zaměřit. 
Br. Doškář ocenil dobrou účast sborů i kvalitu provedených výkonů. 
Br. Bachtík připomněl, že je třeba pohlídat, aby nebyl vypsán termín okresního poháru na 
víkend, kdy jsou dětské soutěže! 
Br. Miksánek – měly by se dodržovat v kalendáři preference postupových soutěží před 
pohárovými. 
Br. Tomeš – Pohárovou soutěž by měla řídit rada velitelů, VV je jen organizátorem za OSH.  
Br. starosta tedy dává hlasovat o organizování Poháru OSH Semily v roce 2017 s tím, že 
veškeré podrobnosti bude řešit rada velitelů. 
VV jednohlasně schvaluje uspořádání Poháru OSH Semily v roce 2017. Řešení podrobností 
provede rada velitelů. 
 
Ad 8) Zhodnocení soutěží Plamen a Soptíka, příprava roku 2017. 
Br. Štěpánek informoval o vítězství MH z Poniklé na MČR. Poslední soutěž soptíkova poháru 
bude 1.10.2016 v Košťálově. Obě soutěže Soptíka na podzim už budou dle nových pravidel 
Plamenu. Změny pak budou v ZHV. Bylo avizováno v OZ rozeslaných na sbory. ZHV 
proběhne 8.10.2016 v Bukovině u Čisté. Vyhlášení výsledků Soptíka bude 22. října 
v Bozkově. OSH zakoupilo pro ZHV 3 ks nových busol. Budou poprvé použity už nyní 
v Bukovině. 
Br. Bachtík informoval o zájmu SDH Košťálov uspořádat jarní kolo Plamenu i soutěže 
dorostu (27. – 28.5.2017) a 4.6.2017 pak festival přípravek.  
  VV jednohlasně schválil uspořádání jarních kol soutěže mládeže v Košťálově 
 
Ad 9) Br. starosta navrhl nominaci ses. Šárky Jiroušové do ankety Sportovec roku. 
  VV jednohlasně schválil nominaci ses. Šárky Jiroušové do ankety Sportovec 
roku. Dále jednohlasně schválil udělení Vyznamenání za příkladnou práci a odměnu 
poukazem v hodnotě 5.000,- Kč za vzornou reprezentaci OSH pro ses. Jiroušovou. 
 
Ad10) Krajské setkání zasloužilých hasičů 
Br. Vejnar informoval o uspořádání setkání Zasloužilých hasičů Libereckého kraje. Uskuteční 
se 14.10.2016 v Daliměřicích. Je vyjednána exkurse do pivovaru, občerstvení a hudební 
doprovod. Půjde o cca 50 hasičů. 
Br. Milan Mlejnek obešle možné trasy svozu a jména účastníků. 
 
Ad 11) Výjezdní zasedání VV OSH spojené se setkáním se Zasloužilými hasiči a 
dlouholetými činovníky 
Tradiční výjezdní zasedání VV OSH se zasloužilými hasiči a dlouholetými činovníky okresu 
Semily se uskuteční v pátek 11.11.2016 od 15:00 hodin v Rovensku pod Troskami. Do 
19.10.2016 nahlásí na OSH starostové okrsků počty účastníků včetně řidičů kvůli zajištění 
občerstvení. Předpoklad je cca 5-6 osob za okrsek. Svoz zajistí okrsek. 
 
Ad 12) Diskuse 
Br. Mlejnek upozornil na nutnost dodržování pravidel v novém sídle OSH. Automobily 
mohou parkovat před budovou, ale nesmí se vjíždět do dvora a ani se zde pohybovat. Jde o 
areál „Sila RKZ s.ro.“ 
Br. Mlejnek dále informoval o nových průkazech: dochází k přečíslování členské základny. 
Průkazky se budou tisknout na OSH. Každý, kdo tam bude chtít, nebo potřebuje mít 
fotografii, dodá ji v rozměru 3,5x4cm. Fotky se budou předávat za sbor na nosiči ve formátu 
JPG s uvedením jména člena. Nový průkaz je zatavený ve folii. Výměna průkazů je zdarma. 



Nové průkazy budou zpoplatněny, ale částka ještě není známá. Kdy se vše rozjede se zatím 
také neví…… 
Br. Mlejnek informoval o zřízení FCB profilu OSH. Jde o další informační kanál pro 
komunikaci a informovanost členů a především mládeže. 
Br. Mašek informoval o dobrém umístění sborů z okresu na krajské soutěži i na republice. 
Zde evidentně doplatil SDH Bozkov na účast mužů i žen, kdy se to projevilo na organizaci – 
těžko se to souběžně zvládá. 
Br. Miksánek – informoval přítomné o špatném zdravotním stavu br. Milana Navrátila, 
bývalého starosty KSH Liberec. 
Br. Vejnar – i br. Navrátil měl být pozván na setkání ZH. 
 
Jednání ukončeno v 17:01 hodin 


